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SKRAĆENI  ZAPISNIK 
 
sa 40 (svečane)  sjednice Skupštine Istarske županije, održane 31. ožujka 2008. godine u 
Istarskoj sabornici Poreč 

Sjednica  je započela  u  11,05 sati izvođenjem  himnom «LIJEPA NAŠA DOMOVINO 
i svečanom pjesmom «KRASNA ZEMLJO –   ISTRO MOLA» u interpretaciji  Danijele 
PEROSA 

 
- VIJEĆNICI SKUPŠTINE ISTARSKE ŽUPANIJE MANDAT 
                                 - 2005 – 2009. GODINE - 

 
R.br. VIJEĆNIK LISTA PRIMJEDBE 
1. LINO ČERVAR HDZ  
2. MARINO ROCE HDZ  
3. DARKO JERGOVIĆ HDZ  
4. LOVORKA TOMIČIĆ HDZ  
5. MILAN MEDEN HDZ  
6. MAURO IVANČIĆ HNS/ZELENI/HSLS/  
7. SANDRO JURMAN HNS/ZELENI//HSLS/  
8. JOSIP- ANTON RUPNIK HNS/ZELENI/HSLS/  
9.  VESNA JALUŠIĆ HSU  
10. SUZANA BUGARIN HSU  
11. ROMANO ČERNJUL HSU  
12. LINO ROŠA HSU  
13. DAMIR RADNIĆ IDF  
14. TULLIO PERSI IDF  
15. ORIANO BULIĆ IDF  
16. VLADIMIR  GAŠPARINI IDF  
17. TEDI CHIAVALON IDS u.I.Jakovčića 
18. STJEPAN MRAKOVIĆ IDS u.D.Kajina 
19. ORIJANA LUKIĆ IDS   
20. KATARINA NEMET IDS u.L.Limuncin Toht 
21. TAMARA BRUSSICH IDS u.F.Radina  
22. FRANKO UDOVIČIĆ IDS  
23. MIHO VALIĆ IDS Odsutan 
24. VITTORIO ZULIANI IDS  
25. AHMED MAKOTA IDS  
26. BRANKA DAIĆ BURSAĆ IDS  
27. KLARA GRAHOVAC IDS  
28. JADRANKA FABAC IDS u. E. Kosa 
29. SERĐO RIGO IDS  
30. VIVIANA BENUSSI IDS  
31. FABIO JELIČIĆ IDS  
32. EDA KLAPČIĆ IDS  
33. MARTIN MATOŠEVIĆ IDS  
34. DANICA MILETIĆ IDS  
35. MICHELA BLAGONIĆ IDS   
36. LAURA ŠUPERINA IDS  
37. ANTON PERUŠKO SDP  
38. MIRJANA ĆUS SDP  
39. LINO DOBRILA SDP  
40.  PETAR RADETIĆ SDP  
41. RATKO KLARIĆ SDP  
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   Radno predsjedništvo : 
   

1. ANTON PERUŠKO, predsjednik  Skupštine Istarske ž upanije, 
2. MARINO ROCE, potpredsjednik Skupštine Istarske ž upanije 
3. VESNA IVANČIĆ, tajnik  Skupštine Istarske županije 
 

   D N E V N I  R E D : 
 

1. Otvaranje  sve čane sjednice,  
2. Prigodni govor predsjednika Skupštine Istarske ž upanije ANTONA 

PERUŠKA, 
3. Prigodni govor župana Istarske županije IVANA JA KOVČIĆA, 
4. Svečani program 

 
            AD – 1 OTVARANJE SVE ČANE SJEDNICE 
 
 Predsjednik ANTON PERUŠKO , zaželio je svim prisutnima dobar dan i dobrodošlicu  
na svečanu  sjednicu  Skupštine Istarske županije   posvećene Danu  Istarskog  statuta , La 
Giornata dello  statuto istriano. 
 U ime Predsjedništva, koje je rukovodilo održavanjem svečane sjednice, pozdravlja 
sve vijećnice i  vijećnike Skupštine Istarske županije, te posebno pozdravlja :  

- župana  Istarske županije, 
-  zamjenike  župana i članove Poglavarstva, 
-  sve prisutne  saborske zastupnike, koji su se odazvali pozivu da prisustvuju 

svečanoj  sjednici, 
-  predsjednike općinskih i gradskih  vijeća , 
- općinske načelnike i gradonačelnike općina i  gradova  sa područja Istarske 

županije, 
- prisutne predstavnike  Hrvatske  vojske, policije, pravosuđa, kapetanije, 
- predstavnike  Ureda Državne uprave u  Istarskoj  županiji, 
- resorne pročelnike Upravnih odjela  Istarske županije, 
- ravnatelje županijskih  ustanova, koji prisustvuju svečanoj  sjednici, 
-  predstavnike Gospodarske komore i gospodarstvenike s područja Istarske 

županije, 
- predstavnike  Udruga  antifašističkih  boraca i  predstavnike Udruga  proizišlih iz  

Domovinskog  rata, 
- predstavnike političkih stranaka koji nisu vijećnici  Skupštine Istarske županije, 
- predstavnike  manjina, 
- predstavnike  medija i  sve  uzvanike na  svečanoj  sjednici  Skupštine Istarske 

županije. 
Izvinjava se ako  je eventualno zaboravio  nekoga  posebno napomenuti. 
 
 
AD - 2 PRIGODNI GOVOR PREDSJEDNIKA ISTARSKE ŽUPANIJ E 
           ANTON PERUŠKO 
 
ANTON PERUŠKO :  
«Poštovane dame i gospodo  vijećnice i vijećnici  Skupštine Istarske županije,  
Poštovani  gospodine Župane i  članovi  Poglavarstva Istarske županije 
Poštovane dame i gospodo uzvanici i gosti, 
Signore e signori., 

 
Svakoj sagi jednom dođe kraj. Tako je i nepotrebna saga o za neke, slučaju Statuta 

Istarske županije, jednom zauvijek zaključena. I neka, bilo je i vrijeme. 
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Naime nakon više od desetljeća političko a još više politikantskog osporavanja našeg 
Statuta, konačno Ustavni sud Republike Hrvatske je na svojoj prvoj ovogodišnjoj sjednici 
odbio prijedlog o pokretanju ocjene ustavnosti pet članaka izmjena i dopuna istarskog statuta 
koji se odnose na ravnopravnu uporabu hrvatskog i talijanskog jezika , njegovanje 
istrijanstva, zaštitu kulturnih i drugih osobitosti Istre, te na dvojezično ispisivanje naziva na 
pečatu, žigu, natpisima i pločama, zaglavljima akata. Sud je ocijenio da „osporene odredbe 
nisu nesuglasne s Ustavom i mjerodavnim zakonima Republike  Hrvatske“ 

Hvala Ustavnom sudu, ali mi smo to znali i bez njegovog pravorijeka. Mogli su, ali 
nisu htjeli, to znati i ona grupa  građana  koji su prijedlog uputili u proceduru, mogli su to ali 
nisu htjeli znati, i nekoji tobožnji dušebrižnici tobožnjeg nacionalnog jedinstva. 

Pozdravljam odluku Ustavnog suda jer je konačno slučaj, koji i nije bio slučaj, stavljen 
ad acta, iako sam osobno i prije odluke bio uvjeren da odredbe našeg Statuta nisu u 
suprotnosti sa Ustavom i zakonima, nego da je riječ o jednom proeuropskom dokumentu koji 
u svojim osporenim odredbama, govori o njegovanju onoga što je narod u Istri, bez obzira na 
nacionalnost, desetljećima stvarao. Multikulturalnost i višejezičnost je na ovim prostorima 
jednostavno bogatstvo našeg načina življenja. 

A koja je povijest donošenja tog našeg županijskog akta i koje smo mi to odluke, koje 
su za nekoje bile sporne donijeli ? 

Podsjetiti ću samo ukratko, da je Skupština Istarske županije na svojoj sjednici koja je 
u ovom povijesnom zdanju Istarske sabornice čiji su zidovi nijemi svjedoci mnogih za Istru 
povijesnih zbivanja, od prve službeno izgovorene riječi na hrvatskom jeziku koju je Matko 
Laginja izgovorio 1883.godine, pa sve do 24.rujna 2002.godine kada su također naši kolege 
vijećnici u ovom istom zdanju donijeli dvije značajne odluke i to: 

- Odluku o proglašenju Dana Istarske županije posvećenog povijesnim pazinskim 
odlukama o priključenju Istre matici domovini Hrvatskoj, koji je kasnije odlukom 
Hrvatskog Sabora, proglašen spomen danom u Republici Hrvatskoj, i  

- Odluku o proglašenju  Dana Istarskog statuta – La Giornata dello Statuto istriano, 
kojeg danas obilježavamo ovom svečanom sjednicom Skupštine Istarske županije 
kao najvišeg predstavničkom tijela građana Istarske županije, i na te smo događaje, 
bez obzira na političke razlike među nama, dakako  svi ponosni. 
Prethodnica donošenja Statuta županije kao temeljnog akta seže i na trenutak nas 

vraća u 1994.godinu kada su naše kolege, tadašnji vijećnici, od kojih su nekoji i danas ovdje 
među nama, utvrdili statut naše županije, usprkos najavama i protivljenjima tadašnje 
središnje državne vlasti. 

Znam da donošenje statuta valja promatrati u kontekstu vremena, da je u to vrijeme u 
Hrvatskoj bjesnio nametnuti nam rat, da je valjalo homogenizirati sve snage za obranu 
zemlje. Ali obrani zemlje građani Istre dali su nemjerljiv doprinos svojim odzivom na 
mobilizaciju, pa i usprkos inicijativi za usvajanje našeg statuta koje su se nekoji bojali – 
zašto, ne znam. 

Ne treba i nije dobro vječno se vračati u prošlost, valja se okrenuti budućnosti, ali 
valja podsjetiti da se upravo usvajanjem Statuta Istarske županije, potvrdilo bogatstvo 
življenja na ovim našim prostorima. Glas za statut bio je i ostaje naš glas za višekulturalnost, 
za višejezičnost, za višeetičnost, glas za suživot, convivenzu, za poštivanje antifašističkih 
vrijednosti, za poštivanje svih naših tradicija i duhovnosti. Istrijanstvo koje naš statut njeguje, 
nije inačica nacionalnom, pače, priznanje nacionalnog, ali istovremeno način življenja i 
ljudska veza sa multikulturalnošću istarskog prostora, pa je kod onih koji to ne razumiju ili ne 
žele razumjeti, izazivalo otpore i podozrenja. 

Usvajanjem statuta, kojeg dan danas slavimo, zadržalo se i unaprijedilo već ranije 
dostignutu razinu manjinskih prava, a osnovna polazišta za donošenje statuta bila su upravo 
poštivanje prava i sloboda građana Istarske županije, bez obzira na nacionalnu pripadnost, 
te se iskreno nadam da smo u tome suglasni, bez obzira na političke razlike među nama. 

Lo Statuto e', in un certo modo l'espressione della nostra vita su questi teritori dove si 
congiungono e intrecciano tre culture diverse; la slava, romana e mitteleuropea. 
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Lo statuto e' l'espressione della nostra voglia di rispetto delle singole diversita' e della 
convivenza dei nostri cittadini appartenenti alla comunita' nazionele italiana autoctona in 
istria, ed agli altri cittadini appartenenti  ad altre nazionalita' che vivono in Istria. 

Mi svojim izražavanjem volje za većom regionalnom samostalnošću i jučer i danas i 
sutra, za većim pravom na raspolaganje sredstvima i u situaciji rigidne centralizacije države 
kao što je to Hrvatska, ne dovodimo u pitanje svehrvatsko zajedništvo, ali želimo da Istra sa 
svojim resursima i ljudskim potencijalom, bude uistinu lokomotiva razvoja Hrvatske. 
Usporavanje razvoja ne možemo prihvatiti, mi moramo jednostavno bili najbrža lokomotiva 
koja neće čekati druge, već povući druge ka boljoj  sutrašnjici za  sve građane naše zemlje..I 
zato ne možemo se pomiriti sa županijskim proračunom od nešto više od 200 milijuna kuna, 
ne možemo se pomiriti sa skromnim iznosom kapitalnih investicija iz državnog proračuna od 
primjerice ove godine 70 milijuna, dok istovremeno vidim ove dane kako se za jedan 
studentski kampus potpisuje u jednom našem  gradu ugovor o financiranju iz državnog 
proračuna, u visini našeg županijskog proračuna. Da ne spominjem , evo  neki  dan ministar 
Primorac kaže da će Mostarsko  sveučilište postati istinska  velesila, šoldima iz  Hrvatske, 
dakako. Ja nemam ništa protiv, ali gdje smo mi u Istri i zbog toga  izražavam svoje, a 
vjerujem i   većinsko nezadovoljstvo. 

Usprkos svemu, Istarska županija ima jasnu viziju svog razvoja. Zajedno sa Vladom 
Republike Hrvatske planiramo realizirati krupne istarske razvojne projekte, o čemu ja, kao 
predsjednik  Skupštine Istarske županije, neću govoriti, govoriti će, pretpostavljam, o tome 
župan gospodin Ivan Jakovčić, ali ja moram izraziti svoje negodovanje, prvenstveno, 
dinamikom realizacije krupnih istarskih  razvojnih  projekata. Projekti postoje, sa Vladom  
smo ih  usuglasili, međutim, ja ni u kom slučaju nisam zadovoljan sa dinamikom  realizacije.  

Zaključujući ovo moje kratko obraćanje Vama, želim reći, da smo mi i jučer i danas bili 
i jesmo  svjesni, da su europske vrijednosti one koje omogućuju slobodu izražavanja te 
poštivanje osiguranje i razvoj  društvene, etničke, vjerske, kulturne, političke, jezične 
slobode, te ekonomski razvoj i sigurnost. 

Zato moj poziv, mijenjajmo sebe, ne tražimo uvijek krivicu kod nekog drugog, vodimo 
principijelnu a ne dvoličnu politiku, jer o nama ovisi kada ćemo postati dio velike europske 
obitelji. Ja znam i za prijepore, međutim, prvenstveno je  problem u nama i mi  se  moramo  
mijenjati. Ja želim čim prije da Hrvatska  postane članica Europske zajednice, jer ona ne 
može ostati usamljeni otok  sreće   u tom velikom europskom moru. 

A tutti i consiglieri, ospiti partecipanti a quest'Assemblea solenne, e a tutti cittadini 
della Regione Istriana, esprimo il mio auguro per lča Giornata dello Statuto Istriano. 

Svim vijećnicama i vijećnicima , svim uzvanicima učesnicima ove svečane sjednice te 
svim građanima Istre, čestitam dan Istarskog statuta. 
 Hvala lijepa». (Aplauz). 
 

AD – 3 PRIGODNI GOVOR ŽUPANA ISTARSKE ŽUPANIJE IVAN A 
            JAKOVČIĆA 

 
 IVAN JAKOV ČIĆ : 
 Poštovane vijećnice  i vijećnici, egrege consigliere  e cosinsiglieri , 
 Dame i  gospodo, Signore e signori 
  
 Govoriti nakon 14 godina o jednoj povijesnoj političkoj situaciji, a biti još uvijek akter 
političkih događanja možda nije najzahvalnija uloga. Upravo stoga želim unijeti novu 
dimenziju u naše promišljanje onoga što je dio povijesne istine. Moderno društvo se ne može 
izgraditi bez samostalnosti pojedinca ili najrazličitijih grupa ili zajednica. Pravo na 
individualnost, pravo na osobni izražaj sebe samoga u svima životnim situacijama temelj je 
liberalne demokracije, temeljnog postulata modernog društva. Ali upravo pravo na 
individualnost ne isključuje obvezu poštivanja „bližnjega svoga“ i upravo se u toj 
kompleksnosti treba tražiti ključne poruke našega svojedobno zabranjenog ili  barem dijelom 
zabranjenog  Statuta Istarske županije. 
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Upravo zato gradimo Istru u kojoj će svaka individualnost biti priznata, u kojoj će svakoj osobi 
biti omogućeno ravnopravno uključenje u sve društvene tokove. Istovremeno gradimo Istru u kojoj će i 
mnogobrojne etničke, kulturne zajednice, nevladine organizacije i sve ono što čini suvremeno civilno 
društvo imati sve pretpostavke za otvoreni i sadržajan razvoj. U takvoj Istri moguće je onda stvoriti sve 
one osnovne pretpostavke koje znače snažan ekonomski razvoj, konkurentnost gospodarstva,  ali i 
znanstveni i uopće  obrazovni i kulturni uzlet. 

Upravo je nepopustljiva borba za vrijednosti Istarskog Statuta bila i još uvijek je osnovni temelj 
za izgradnju materijalno i duhovno prosperitetne regije u kojoj je uloga pojedinca i zajednice 
isprepletena na obostrano zadovoljstvo i uspjeh.  

Sve velike humanističke, liberalne, socijalne, tradicijske vrijednosti i ideje moraju biti pretočene 
u konkretne vizije i konkretne programe i projekte. 

Vjerujem da je upravo mnogobrojnost naših razvojnih programa jamstvo stvaranja sigurnog i 
kvalitetnog življenja u našoj Istri.   

Stalna težnja za  napretkom u svim segmentima života odražava se u vrlo jasnim  ciljevima 
koje smo sami sebi postavili. A ti su ciljevi postavljeni vrlo visoko. Poglavarstvo  Istarske županije u 
svom  mandatnom razdoblju od 2005. do 2009. godine namjerava u cijelosti realizirati planirane 
programe i projekte ili započeti s njihovom realizacijom. Naravno bit će tu i novih projekata.  Mnoštvo 
projekata daje punoću i draž onome što radimo. Nepotrebno bi danas bilo ponoviti ili podsjećati vas na 
sve što činimo jer je istarskoj javnosti ionako sve ili mnogo toga poznato, ali vrijedi podsjetiti na ključne 
razvojne projekte.  

Prije toga želim vas ipak podsjetiti kako se u osnovi radi o projektima koji u svojoj ukupnosti 
zadiru u sve segmente življenja i upravo ta sveobuhvatnost  jamči ono što smo građanima obećali, a 
to je da će Istra do kraja desetljeća biti moderna europska regija u kojoj će kvaliteta i sigurnost 
življenja biti na zavidnom nivou. Poglavarstvo Istarske županije je prve svoje godine novoga mandata 
ispunilo pripremom za ostvarenje zacrtanih ciljeva. Kvalitetna priprema, mada je u nekim segmentima 
potrošeno previše vremena, omogućit će nam i kvalitetnu realizaciju mandatnog programa.  

Želim vas u najkraćim crtama upoznati sa učinjenim ili planovima na području zdravlja i skrbi, 
na području infrastrukture i gospodarstva, na području zaštite okoliša te na području obrazovanja,  
znanosti i kulture. 
 

1. Zdravlje građana i socijalna skrb prvi su na popisu naših prioriteta. Pokrenuli smo prije nekoliko 
godina izgradnju  nove županijske Opće bolnice u Puli i višegodišnje pripreme rezultirat će 
izdavanjem građevne dozvole očekujemo tokom ove godine. Nakon toga pristupi ćemo  
međunarodnom natječaju i izgraditi bolnicu u suradnji s ministarstvom zdravstva i socijalne 
skrbi. Tako će Istra do 2010. godine imati napokom suvremeno opremljenu i kadrovski 
osposobljenu  regionalnu bolnicu visokih standarda. Poznato je da  posebnu brigu vodimo o 
osobama s invaliditetom te smo za njih kreirali i ostvarujemo niz projekta. Također,  opremamo  
Sigurne kuće za  žrtve obiteljskog nasilja,  stvaramo dobre uvjete za  psihički bolesne osobe 
koji u  Brkaču  već postoje, a uskoro će postojati i u Puli. U suradnji s gradovima izgrađujemo 
mrežu domova za starije i nemoćne osobe te želimo i u tom važnom segmentu za sigurnost 
naših starijih sugrađana osigurati njima i njihovim najbližima dostojanstvenu treću dob. 

2. Najveća nas ulaganja očekuju na području  zaštite okoliša. Uspostavit ćemo  jedinstveni 
regionalni sustav  za zbrinjavanje i gospodarenje otpadom na lokalitetu  Kaštijun. Ugradit ćemo 
najsuvremenije tehnologije zbrinjavanja otpada u suradnji s nadležnim ministarstvom i 
Europskom komisijom koji će preuzeti značajan dio financiranja sređivanja danas neodrživog 
stanja na Kaštijunu. Istra će biti i po tome prva sa sređenim sustavom gospodarenja otpadom.  
U tome ćemo koristiti mnogobrojna europska iskustva i danas sa sigurnošću mogu reći da će 
realizacija ovoga programa stanje u okolišu biti radikalno povoljnije. Posebno želim pozvati one 
koji izražavaju svoju zabrinutost poradi stvaranja ovoga regionalnog sustava da nam se 
priključe pri nekom od slijedećih posjeta sličnim sustavima kako bi se i sami uvjerili u 
ispraznost onih koji  se ovome sustavu protive. Istovremeno, sa realizacijom sve istarskog 
sustava, u Puli, Umagu, Poreču, Rovinju, Labinu, Pazinu i Buzetu saniraju se ili zatvaraju  
deponiji komunalnog otpada. Pokrenuli smo osnivanje i prve  regionalne Agencije za zaštitu 
okoliša. Jednako tako imamo i prvi  regionalni vodo zaštitni  sustav za zbrinjavanje  otpadnih 
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voda – IVS – koji već ove godine počinje sa prvim značajnim ulaganjima, a mnogobojni  
gradovi  Istre uključeni su u  program Jadran.  

3. Uskoro počinje izgradnja Istarskog ipsilona u profilu autoceste i njegovom će se izgradnjom uz 
gradnju drugih pristupnih i regionalnih cesta napokon zaokružiti istarski prometni sustav. 
Očekujemo ulaganja u modernizaciju istarskog aerodroma, a najavu države da želi graditi 
željeznički tunel kroz Učku svakako pozdravljamo, ali ne želimo da se zbog toga zapostavi 
rješavanje druge prometne infrastrukture. 
Plinofikacija Istre je započela, i do 2010. godine do mnogih će gradova stići plin, čime će naši 
građani i gospodarstvo imati priliku dobiti jeftiniji i za okoliš prihvatljiviji energent.  Aktualno je i 
osnivanje  prve regionalne energetske agencije – IRENA – koja će biti na usluzi građanima i 
poduzetnicima. Podržavamo izgradnju  TE Plomin  3, ali isključivo na plin, te smo spremni u 
takvoj kombinaciji na našem području ponuditi i lokaciju za  LNG terminal. 
Kontinuirano provodimo mjere za  poticanje poduzetništva i obrtništva. Istra ima razvijen  
Program poduzetničkih zona. Dosada je u  15 zona uloženo 100 milijuna kuna, čime je 
infrastrukturno  opremljeno gotovo  500 hektara. Do 2011. godine opremit će se vjerojatno još 
500 hektara poduzetničkih zona sa potrebnom infrastrukturom. Mada uz kašnjenje uskoro 
otvaramo prvu novu i funkcionalnu, želim posebno  naglasiti,  javnu  veletržnice ribe u Poreču, 
a planiramo  još jednu u Puli. 

Najjača smo turistička regija u zemlji. Istra svojim turističkim razvojem upravlja 
zahvaljujući usvojenim  prvim regionalnim Master planom  razvoja turizma u Republici 
Hrvatskoj koji je, mada svojedobno predmet osporavanja, postao ključni mehanizam našeg 
sustavnog turističkog razvoja. Ulaganje u kvalitetu ponude od strane privatnog sektora uz 
ulaganje javnog sektora u okoliš i infrastrukturu možemo postići zacrtane ciljeve. Želim 
posebno istaknuti potrebu jačanja konkurentnosti turizma i u tom kontekstu nevjerojatnu 
činjenicu da već deset godina ne uspijevamo izgraditi prvog golf igrališta. No, nadam se da će 
biti  prvo otvaranje  golf igrališta do  kraja ove godine u Umagu.  
Obrtništvo, srdnje i malo obrtništvo  vitalni su dio  našeg gospodarstva, ali i  velike industrijske 
tvrtke uspješno   posluju. Upravo stoga  treba krajnje usuglašeno pristupiti novim vlasničkim 
promjenama koje  se namjeravaj sprovesti u «Uljaniku».     
Istra je danas i najjača poljoprivredna regija u  zemlji. Najbolja vina i najbolja maslinova ulja 
proizvode se u Istri. Mnogobrojne manifestacije kao npr. Vinistra, koja se tradicionalno održava 
ovdje u Poreču i za mjesec će dana ponovno otvoriti svoja vrata, slovi kao  naš najveći sajam 
vina i vinarske opreme. Aktualno je osnivanje  "Klastera  istarskog maslinarstva", također prvog 
u Republici Hrvatskoj i takvim konkretnim mjerama mislimo  da potičemo razvoj poljoprivrede.  
Novi program valorizacije istarskog goveda vjerujem da će polučiti zanimljive rezultate jer to 
potvrđuju prva iskustva i prve reakcije. Očekujemo sličan uspjeh  kao  kada je u pitanju  
proizvodnja vina i proizvodnja maslinovo ulja. Očekujemo  da  će država napokon razriješiti 
način raspolaganja poljoprivrednim zemljištem te ćemo tako  moći zainteresiranima dati zemlju 
na raspolaganje. Kada se i to dogodi Istra će doživjet, uvjereni  smo u  to i novi uzlet u 
proizvodnji hrane. 

4. Istra je regije kulture, ispred svih zahvaljujući raznovrsnošću ponude i kreativnosti umjetnika i 
organizatora. 1. sabor kulture Istre kao "mjesta dijaloga kulture i politike" dao je sigurno 
pozitivan impuls. Naglašavam u ovom trenutku samo dva od stotine naših programa a to je 
nedavno osnovan  Muzej  suvremene umjetnosti Istre i Istrapedia - prva regionalna internetska 
enciklopedija. Vjerujem da će realizacija zamišljenog koncepta muzeja suvremene umjetnosti 
Istre u Puli dati novi snažan poticaj kulturnom stvaralaštvu u Istri, ali siguran sam da će to 
značajno pridonijeti i novom identitetu Istre ne samo na području  u kulturi. Također, program 
Istrapedia kojim želimo iskoristiti suvremene tehnologije kako bi zauvijek zabilježili u riječima, 
slikama i zvukovima istarske posebnosti i osebujnosti bit jedan naš novi prvijenac. 

5.  Područje obrazovanja obilježeno je radom novoosnovanog Sveučilišta u Puli, ali i programom 
razvoja osnovnog i srednjeg obrazovanja s kojim uskoro izlazimo u javnost. Neminovno je 
veliko i stalno ulaganje u znanje i Istra znanja po uzoru na Europu znanja model je kojega 
želimo usvojiti i razviti. Zato  očekujemo  da ćemo u suradnji s Ministarstvom znanosti uskoro  
kreirati i završiti program pretvaranja  Sveučilišta u Puli u prvi sveučilišni Kampus koji  će se 
osnovati u Istri.  
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Temeljitiji popis svega onoga što radimo na podizanju standarda i kvalitete življenja naših ljudi 
traži daleko širi prostor nego što je prigodan izvještaj za ovu današnju svečanost.  Valja tek reći da 
Istra ima najbrži  ekonomski rast u Hrvatskoj te je naša  procjena da će do 2010. godine a ćemo imati  
značajno iznad prosjeka BDP-a u 27 članica Europske unije. 

Istra ima danas  stopu nezaposlenosti od cirka 6 posto, što je najniže u Hrvatskoj. Godišnje se 
otvara više od  1500 novih radnih mjesta. U  Istri je najviša stopa  produktivnosti  u  Hrvatskoj, a 
najjača smo izvozna regija u zemlji, s izvozom od  više od 5.035  USD po stanovniku, s tendencijom 
stalnog rasta. Istra će do 2010. biti regija s punom zaposlenošću. Ako uz sve ovo dodamo izneseno 
na drugim područjima vjerujem da svatko može lako zaključiti da imamo jasnu, zaokruženu viziju, ali i 
konkretne mehanizme i putove realizacije tih vizija. Zato pozivam Vladu  RH da nastavimo započetu 
suradnju  na mnogim projektima i programima jer je to  na dobrobit  svih  građana Istre.  Ponudio sam 
prošle godine  konsenzus u upravljanju  Istrom. Pozivam sve da nam pomognu u  građenju  Istre, jer i  
konsenzus može biti alternativa većinskom odlučivanju u  Skupštini  Istarske županije, ali za to je 
potrebna dobra volja. Mi je imamo i  želimo  vam je ponuditi. 

Dame i  gospodo, signore e signori.   
            Globalizacija našega življenja nosi u sebi mnoge velike prednosti, ali i opasnosti. 
Već sam isticao u  ranijim govorima  da je najbolji odgovor na opasnosti globalizacije 
regionalizam. Naša mala regija želi istovremeno otvoriti svoje srce novim tehnologijama i 
znanju, te svemu što danas donosi blagostanje građanima, a pritom sačuvati sve naše 
vrijedne običaje i  posebnosti. To nije izraz sebičnosti već poticaj radosnog  življenja u 
različitostima kao bogatstva naše Europe. Međutim, regionalizam može biti djelotvoran 
ako regije upravljaju svojim resursima. To danas u Hrvatskoj nije tako i to želimo 
promijeniti. Očekujemo da ćemo kroz Hrvatsku zajednicu županija uvjeriti Vladu 
Republike Hrvatske u neminovnost brze i jake decentralizacije. U suprotnom će Istra 
opet morati izabrati svoj put kao i prije 14 godina. 
              Vlada Republike Hrvatske u nekim je područjima pokazala interes i omogućuje 
realizaciju naših programa i to treba reći jer je to naprosto istina. No, vjerujem da će se 
početi više cijeniti sve ono što Istra daje jer to je najmanje što imamo pravo tražiti. 
              Stvaranje velike i moćne Europske unije i njena djelotvornost na radost mnogih  
ljudi Europe nije više san već realnost,  već naša zbilja. Hrvatska i Istra žele u tome 
iskreno sudjelovati svim svojim umnim, materijalnim i prirodnim  resursima. 
              Istra i njezina više milenijska povijest veliki su monument europske kulture i 
naše civilizacije. Istra i njena sadašnjost  velika su odgovornost za generacije koje  
danas žive u Istri.  
              Istarska županija je utemeljiteljica  Jadranske euroregije sa sjedištem u Puli,  
Instituta regija Europe sa sjedištem u Salzburgu, članica mnogobrojnih međunarodnih 
organizacija, imamo ured u Bruxellessu i veliki broj programa bilateralne i multilateralne 
suradnje. Sve to potvrđuje našim ustanovama, našim tvrtkama, jednostavno našim 
građanima pokazuje da je javni sektor pripremio Istru za ulazak Hrvatske u europsku 
uniju. 
                Poštovani, Egregi 
neka nas ovaj  Dan Statuta Istarske županije podsjeća na težak put, često i uz velike 
žrtve, koje je Istra imala do  ostvarenja  svih vrijednosti u cilju  stvaranja pravednoga 
društva u kojemu se visoko poštuju načela multikulturalnosti, multikonfesionalnosti, 
antifašizma, višejezičnosti, međuetnička tolerancija  i  ravnopravnost spolova. Vjerujem 
u takvu Istru u kojoj su pravo na različitost i pravo na osobnost  jedino mjerilo punog i 
sretnog življenja. Uvjeren sam  da se ta takve ideale vrijedi boriti. 
            Zato vam čestitam Dan Istarske županije, La Giornata della Regione istriana.  
            Hvala lijepa. Grazie mile». (Aplauz) 
  
 AD – 4 PRIGODNI GLAZBENI PROGRAM 
 
 Program  ISTARSKE GLAZBENE SCENE u toku i  na kraju svečane sjednice izveli 
su : 

Himnu «LIJEPA NAŠA DOMOVINO» i svečanu pjesmu  «KRASNA ZEMLJO – 
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            ISTRA MILA», Danijela PEROSA 
 
I. Boccherini KONCERT B – dur Fabio Juričić, violončelo 

I.st. Allegro moderato  Vesna IVANOVIĆ OCVIRK, klavir 
 
G. Legrenzi  CHE FIERO  COSTUME 
Ch. SUZI 
CVATI , CVATI RUŽICE , Danijela  PEROSA, sopran 
SERENADA , Vesna I. OCVIRK, klavir 
 
J. Tkalčić HAJD U KOLO,  Fabio Juričić, violončelo,  
    Vesna I. OCVIRK, klavir 
 
F.Pulenc DEUX POEMES DE LOUS ARAGON «C» 
METAMORPHOSES 
«Reine des mouettes» 
 
E.Wolf – ferrari  RISPETTO op. 11- br. 1, DANIELA PEROSA, sopran 
                                                                     VESNA I. Ocvirk, klavir 

 Sudionici  svečane sjednice pozvani  su na prigodni  domjenak u Kazalište. 
 

MODERATOR sve čane sjednice … Dubravka Medak.  
 
  
  Svečana sjednica je  zaključena u  12,15 sati.   
 
 
 
SKRAĆENI ZAPISNIK  VODIO :           PREDSJEDNIK  SIŽ: 
 
IVAN KLARIĆ                  ANTON PERUŠKO  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


